
Plats och tid Borås Kongress, Akademiplatsen 2, torsdagen den 23 september 2021 kl 18:00-20:59 

Beslutande ledamöter i salen 
Per-Olof Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Anne-Marie Ekström (L) och Yvonne Persson (S). 

Beslutande ledamöter via Teams 
Per Carlsson (S), Sara Andersson (S), Micael Svensson (S), Liridona Rexhepi (S), Sead Omerovic (S), Marie 
Samuelsson (S), Anders Jonsson (S), Ylva Lengberg (S), Ulf Olsson (S), Bengt-Arne Bohlin (S), Therése Björklund (S), 
Mohammed Kossir (S), Malin Carlsson (S), Kent Hedberg (S), Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Lars-Åke 
Johansson (S), Ninni Dyberg (S), Jessica Eng-Strömberg (S), Gun-Britt Persson (S), Kerstin Hermansson (C), 
Alexander Andersson (C), Maj-Britt Eckerström (C), Hans Gustavsson (KD), Lisa Berglund (KD), Niklas Arvidsson 
(KD), Magnus Sjödahl (KD), Anna Svalander (L), Morgan Hjalmarsson (L), Andreas Cerny (L), Johan Wikander (L), 
Tom Andersson (MP), Anna-Karin Gunnarsson (MP), Kjell Hjalmarsson (MP), Ulf Sjösten (M), Martin Nilsson (M), 
Anna Christensen (M), Pirita Isegran (M), Birgitta Bergman (M), Lars-Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), 
Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén (M), Annette Nordström (M), Nils-Åke Björklund (M), Björn 
Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle Engström (SD), Andreas Exner (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson 
(SD), Leif Häggblom (SD), Anders Alftberg (SD), Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Tommy Josefsson (V), 
Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg (V). 

I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
För Andreas Ekström (S)  - Anethe Tolfsson (S) via Teams
För Abdullahi Warsame (S)  - Leif Gran (S) via Teams
För Cecilia Andersson (C)  - Monika Hermansson Friedman (C) via Teams
För Mattias Danielsson (C)  - Jan Idehed (C) via Teams
För Else-Marie Lindgren (KD) - Valéria Kant (KD) via Teams
För Hasse Ikävalko (M)  - Per Månsson (M) via Teams
För Anna-Clara Stenström (M) - Jonas Garmarp (M) via Teams
För Kristian Silbvers (SD)  - Niklas Hallberg (SD) via Teams
För Ann-Charlotte Blomqvist (SD) - Martin Sörbom (SD) via Teams
För Jonas Ellerstrand (SD)  - Valter Kotsalainen (SD) via Teams

Närvarande ersättare via Teams 
Emina Beganovic (S), Marie Sandberg (S), Sören Björklund (S), Nicholas Gregory (S), Maria Hanafi (S), Mohamed Ben 
Maaouia (S), Cecilia Kochan (S), Karl-Eric Nilsson (C), Gunilla Christoffersson (KD), Britt-Marie Halldén (L), Linda 
Pålemo (L), Patric Cerny (L), Tim Gahnström (MP), Mattias Karlsson (M), Paul-Andre Safko (M), Lotta Löfgren 
Hjelm (M), Mikael Wickberg (M), Vivi Roswall (M), Björn Malmquist (SD), Maria Lindgren (SD), Lars-Erik Johansson 
(SD), Anita Spjuth (V), Peter Lund (V) och Jan Elfstrand (V). 

Övriga 
Fredrik Nilströmer it-strateg 
Jon Hjärne  tjänsteförvaltare Ciceron 
Anna Enochsson valledare 
Michelle Olausson administratör 
Carl Morberg  kommunsekreterare 
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Justeringens plats och tid Kommunstyrelsens stora sessionssal, Stadshuset, Borås kl 15:00-15:34 

 
Tillkännagivande av protokoll Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 30 september 2021 
 
 Underskrifter 
  Sekreterare Paragrafer §§ 150-170 

Carl Morberg  
  

Ordförande 
Per-Olof Höög (S)  
  

Justerare 
Ulrik Nilsson (M) Yvonne Persson (S) 
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§ 150   

Val av justerande ledamöter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att jämte ordföranden justera protokollet utses Ulrik Nilsson (M) och Anne-
Marie Ekström (L) med Yvonne Persson (S) som ersättare. 
 
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens stora 
sessionssal, onsdagen den 29 september klockan 15:00.       
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§ 151   

Ajournering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige ajournerar sammanträdet kl 19:32-19:40.      
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§ 152   

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkomna ärenden som av 
stadsdirektören remitterats till Kommunstyrelsen 

 
2021-09-21 Motion av Stefan Lindborg (V): En hjärtefråga. 
 Dnr 2021-00740 1.1.1.1 
 
2021-09-22 Motion av Magnus Sjödahl (KD), Lisa Berglund (KD), Hans 
 Gustavsson (KD), Valéria Kant (KD) och Gunilla 
 Christoffersson (KD): Inga dubbla löner för tidigare politiker. 
 2021-00743 1.1.1.1 
 
2021-09-22 Motion av Annette Carlson (M): Rätt kompetens inom 
 bostadsförvaltning. 
 2021-00745 1.1.1.1            
                         
Till Kommunfullmäktige har inkommit följande ärenden: 
 
 
2021-09-03 Länsstyrelsens beslut 2021-09-02 att utse Georg Guldstrand (M) 
 som ny ersättare för avgångne Kommunfullmäktigeersättare 
 Jessica Bjurén (M) från och med den 26 augusti 2021 till och med 
 den 14 oktober 2022.                               
 Dnr 2021-00595 1.1.1.2 
 
2021-09-03 Länsstyrelsens beslut 2021-09-02 att utse Maria Hanafi (S) som 
 ny ersättare för avgångne Kommunfullmäktigeersättare Paulina 
 Hanafi (S) från och med den 26 augusti 2021 till och med den 14 
 oktober 2022. 
 Dnr 2021-00595 1.1.1.2   
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§ 153 Dnr KS 2021-00670 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entledigande och 
fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, separat bilaga) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Jemima Andersson (S) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i Gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden. 
 
Ulla-Britt Möller (S) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Fritids- och 
folkhälsonämnden. 
 
Nuvarande ersättare Samir Karamovic (S) väljs till ledamot i Fritids- och 
folkhälsonämnden till och med den 31 december 2022. 
 
Marie Östangård (S) väljs till ersättare i Fritids- och folkhälsonämnden till och 
med den 31 december 2022. 
 
Henrik Yrlid (S) väljs till ersättare i Fritids- och folkhälsonämnden till och med 
den 31 december 2022. 
 
Sandra Sjöberg (S) väljs till ersättare i Miljö- och konsumentnämnden till och 
med den 31 december 2022. 
 
Tuula Järvinen (S) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Lokalförsörjnings-
nämnden. 
 
Tuula Järvinen (S) väljs till förtroendevald revisor i Andra revisorsgruppen, 
lekmannarevisorsersättare för Borås Djurpark AB, som lekmannarevisors-
ersättare för Akademiplatsen AB och som lekmannarevisorsersättare i 
föreningen Borås Idrottshistoriska Sällskap till och med 2022 års verksamhet. 
 
Jon Hjärne (L) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Individ- och 
familjeomsorgsnämnden. 
 
Thomas Strand (L) väljs till ledamot i Individ- och familjeomsorgsnämnden till 
och med den 31 december 2022. 
 
Jessica Bjurén (M) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i styrelsen för 
Borås Energi och Miljö AB. 
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Anders Bäck (M) väljs till ersättare i styrelsen för Borås Energi och Miljö AB till 
och med 2022 års verksamhet. 
 
Saveta Olsén (M) entledigas från sitt uppdrag som ledamot Tekniska nämnden 
och som ersättare i Grundskolenämnden. 
 
Göran Åkesson (M) väljs till nämndeman vid Borås Tingsrätt till och med den 
31 december 2023. 
 
Anah Sjösten (M) väljs till ersättare i Arbetslivsnämnden till och med den 31 
december 2022. 
 
Anna-Clara Stenström (M) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Kommunfullmäktige, som ledamot i Vård- och äldrenämnden och som vice 
ordförande och ledamot i styrelsen för AB Sandhultsbostäder. 
 
Nuvarande ersättare Pernilla Gustafsson (M) väljs till ledamot i Vård- och 
äldrenämnden till och med den 31 december 2022. 
 
Lars Gustaf Andersson (M) väljs till ersättare i Vård- och äldrenämnden till och 
med den 31 december 2022. 
 
Bengt Engström Heino (M) väljs till vice ordförande och ledamot i styrelsen för 
AB Sandhultsbostäder till och med 2022 års verksamhet. 
 
Sebastian Hjalmarsson (SD) väljs till ersättare i styrelsen för AB Bostäder i 
Borås AB till och med 2022 års verksamhet. 
 
Stefan Lindborg (V) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Arvodes-
delegationen. 
 
Gunbritt Johansson (V) väljs till ledamot i Arvodesdelegationen till och med 
den 31 december 2022.      
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§ 154   

Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen och frågorna får ställas.  

Svaren på frågorna läggs till handlingarna.      

Sammanfattning av ärendet 
Till dagens sammanträde har en interpellation och två frågor inkommit som 
fogas som bilagor till protokollet.      

 

2021–00741 

Interpellation av Stefan Lindborg (V) till Kommunstyrelsens 
ordförande Ulf Olsson (S) om stadens möjlighet att reglera 
elsparkcyklarna 
 
 
2021–00744 

Fråga av Pirita Isegran (M) till kommunalrådet Anna Svalander 
(L) om vilka åtgärder som kommer vidtas för att öka tryggheten 
och kunskapsresultaten på Viskaforsskolan 

 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) svarar på Pirita Isegrans (M) fråga. 
 
 
2021–00739 

Fråga av Stefan Lindborg (V) till kommunalrådet Tom Andersson 
(MP) om solceller på befintliga tak 
 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) svarar på Stefan Lindborgs (V) fråga.  
 

10



§ 155 Dnr KS 2020-00974 1.1.1.1 

Svar på interpellation av Niklas Arvidsson (KD) till 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) om 
Borås Stads samarbete med Yancheng 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 115, B 3687) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.      

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har avgivit svar på rubricerad 
interpellation.     

Beslutsunderlag 
1. Interpellation av Niklas Arvidsson (KD) om Borås Stads samarbete med 

Yancheng 
2. Svar på interpellation av Ulf Olsson (S) om Borås Stads samarbete med 

Yancheng     
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§ 156 Dnr KS 2021-00458 1.2.2.2 

Stadgar för Kooperativa Hyresrättsföreningen Skogslid 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 116, B 3691) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att godkänna ändrade stadgar för Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening 
Skogslid.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 306 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att godkänna ändrade stadgar för Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening 
Skogslid.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 13 mars 2006 reviderade stadgar för 
Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Skogslid. Det är aktuellt för 
Kommunfullmäktige att godkänna nya reviderade stadgar. Ändringar ska enligt 
stadgarna godkännas av såväl Riksbyggen som Borås Stad.  
 
Den kooperativa hyresrättsföreningen har vid två efterföljande årsstämmor 
antagit nya stadgar för föreningen. Utgångspunkten för de nya stadgarna är 
Riksbyggens normalstadgar för kooperativa hyresrättsföreningar. Utöver detta 
har styrelsen för den kooperativa hyresrättsföreningen Skogslid gjort egna 
anpassningar i §§ 4, 5, 31, 48, 49 och 57 och dessa formuleringar förtydligas 
med kursiv text. Ändringarna som föreslås jämfört med tidigare stadgar är 
framför allt anpassningar till gällande lagtext och det har gjorts ett förtydligande 
avseende ändamål som innebär att bostäderna ska vara avsedda för vård-, 
omsorgs- och trygghetsboende.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-08-23 
2. Riksbyggen, skrivelse samt förslag på nya stadgar, 2021-05-11 
3. Stadgar för Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Skogslid, KF 2006-
03-13 
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§ 157 Dnr KS 2021-00461 1.2.2.2 

Stadgar för Kooperativa Hyresrättsföreningen 
Blombacka 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 117, B 3730) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att godkänna ändrade stadgar för Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening 
Blombacka.            

Kommunstyrelsens beslut 2021-09-06, § 340 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Att godkänna ändrade stadgar för Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening 
Blombacka.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 13 mars 2006 reviderade stadgar för 
Riksbyggen kooperativa hyresrättsföreningen Blombacka. Det är aktuellt för 
Kommunfullmäktige att godkänna nya reviderade stadgar. Ändringar ska enligt 
stadgarna godkännas av såväl Riksbyggen som Borås Stad. 
 
Den kooperativa hyresrättsföreningen har vid två efterföljande stämmor antagit 
nya stadgar för föreningen. Utgångspunkten för de nya stadgarna är 
Riksbyggens normalstadgar för kooperativa hyresrättsföreningar samt 
anpassningar till gällande lagtext.           

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-08-23 
2. Riksbyggen, skrivelse samt förslag på nya stadgar, 2021-05-11 
3. Gällande stadgar för Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Blombacka
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§ 158 Dnr KS 2021-00479 3.7.2.25 

Rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut t.o.m. 31 mars 2021 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 118, B 3770) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Rapporterna läggs till handlingarna.  
 
Protokollsanteckning 
Moderaterna och Kristdemokraterna lämnar en anteckning till protokollet, se 
bilaga.        

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 313 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Rapporterna läggs till handlingarna.  
 
Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet.   

Sammanfattning av ärendet 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 
 
Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 
4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för respektive 
beslut. I rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur 
lång tid som förflutit från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten 
ska vara avidentifierade.           
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Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL 
t.o.m. den 31 mars 2021 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt LSS 
t.o.m. den 31 mars 2021  
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§ 159 Dnr KS 2021-00584 1.4.3.0 

Valdistriktsindelning för Borås Stad 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 119, B 3784) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänna den föreslagna valdistriktsindelningen att börja gälla vid allmänna 
valen 2022.    

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 307 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna den föreslagna valdistriktsindelningen att börja gälla vid allmänna 
valen 2022.    

Sammanfattning av ärendet 
Varje kommun ska inför ett val se över sin valdistriktsindelning. Ett valdistrikt 
är ett geografiskt röstningsområde med ett antal röstberättigade. Valnämnden 
har med hjälp av Samhällsbyggnadsförvaltningen genomfört en översyn av 
samtliga valdistrikt och gjort förändringar för att uppfylla vallagens kriterier 
med förslag till Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige. Vid valet till 
Europaparlamentet 2019 hade Valnämnden 83 valdistrikt, i det nya förslaget 
föreslås 80 valdistrikt att gälla från och med allmänna valen 2022.           

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, valdistriktsindelning för Borås Stad. 
2. Valnämndens skrivelse, valdistriktsindelning för Borås Stad. 
3. Upprättade bilagor med kartor över valdistrikten/valkretsarna samt Excel-fil 
med förändringar.  
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§ 160 Dnr KS 2020-00585 1.1.4.2 

Revidering Visionen Borås 2025 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 120, B 3800) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Kommunfullmäktige antar Visionen om framtidens Borås från och med 23 
september 2021.  
Visionen om framtidens Borås tillhör alla som bor, verkar och möts i Borås. 
Visionen har ingen tidshorisont, men revideras vart fjärde år vid behov. Borås 
Stad har i det fortsatta arbetet med visionen en viktig roll i att förverkliga och 
förankra visionen. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Tommy 
Josefsson (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Protokollsanteckning 
Moderaterna och Kristdemokraterna lämnar en anteckning till protokollet, se 
bilaga.   

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 314 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Kommunfullmäktige antar Visionen om framtidens Borås.  
Visionen om framtidens Borås tillhör alla som bor, verkar och möts i Borås. 
Visionen har ingen tidshorisont, men revideras vart fjärde år vid behov. Borås 
Stad har i det fortsatta arbetet med visionen en viktig roll i att förverkliga och 
förankra visionen. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: att anta Visionen om 
framtidens Borås med följande ändringar: 

- meningen ”Samtidigt har alla likvärdiga förutsättningar” ersätts med 
”Samtidigt ges alla likvärdiga förutsättningar.” 

- meningen ”Borås är i framkant i omställningen till ett klimatneutralt 
samhälle.” 
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Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet.   

Sammanfattning av ärendet 
Revideringen av visionen Borås 2025 påbörjades i september 2020. Startskottet 
för arbetet var dialoger med olika intressentgrupper om vad Borås ska bli för 
dem som bor, verkar och möts här. Därefter togs ett reviderat visionsförslag 
fram som har varit ute på remiss under våren 2021. Kommunala bolag och 
nämnder, politiska partier i Kommunfullmäktige, föreningar, företag och 
företagsorganisationer, Högskolan i Borås, studentkåren och privatpersoner har 
bidragit med synpunkter i remissrundan.  
De synpunkter som har kommit in i olika skeden har styrt hur förslaget till ny 
vision har formulerats. Förslaget har sedan bearbetats på arbetsmöten med 
samtliga kommunalråd för att få sin slutgiltiga form.  
 
Visionen består av fyra visionsområden:  
Omsorg om varandra och miljön 
Ett tryggt och snyggt Borås 
Möjligheter och mod att utvecklas 
Människor möts i Borås  
 
Visionen har ingen tidshorisont, men revideras vart fjärde år vid behov. 

Beslutsunderlag 
1. Visionen om framtidens Borås  
2. Beslutsförslag Kommunstyrelsen  
3. Remissupplaga Borås Vision  
4. Information till remissupplagan: 
https://www.boras.se/kampanjerochannat/tycktillomvisionsforslaget/hurgarre
videringenavvisionentill  
5. Inkomna synpunkter i remissrundan:  
 
Yrkanden 
Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Ulf Olsson (S) yrkar på följande tillägg: ”Kommunfullmäktige antar Visionen 
om framtidens Borås från och med 23 september 2021”. 
 
Stefan Lindborg (V) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
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Propositionsordning  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall respektive avslag till Ulf 
Olssons (S) tilläggsyrkande att Kommunfullmäktige antar Visionen om 
framtidens Borås från och med 23 september 2021 och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
 
Beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Ulf Olssons (S) tilläggsyrkande att Kommunfullmäktige antar Visionen om 
framtidens Borås från och med 23 september 2021 bifalls. 
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§ 161 Dnr KS 2021-00518 3.3.2.0 

Prisjustering VA-taxa 2022 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 121, B 3874) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Att VA-taxan höjs med 4 procent från och med 1 januari 2022.     
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Niklas Hallberg (SD), Andreas Exner (SD), Martin Sörbom 
(SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Valter Kotsalainen (SD), Leif 
Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) till förmån för reservationen i 
Kommunstyrelsen.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 321 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att VA-taxan höjs med 4 procent från och med 1 januari 2022.     
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Att VA-taxan höjs med 2 % från och med 1 januari 2022.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2022 föreslå en höjning av VA-
taxans brukningsavgifter med 4 %. Bolaget ansöker om Kommunfullmäktiges 
godkännande. 
 
En förutsättning för att kunna hålla en god prisdialog med kunder är att 
prisjustering kommuniceras i god tid. Kunderna önskar få information om 
prisnivå för nästkommande år senast sex månader före årsskiftet för att ha 
förutsättningarna för budgetarbetet och därmed kunna genomföra 
förhandlingar med hyresgäster under hösten. 
En grundläggande princip för VA-verksamheten är självkostnadsprincipen, VA-
verksamheten ska över tid ha ett nollresultat. Det innebär att när verksamheten 
genererar ett underskott ett år ska det hämtas hem inom tre år genom justerade 
taxor. Under perioden 2019-2021 förväntas VA-verksamheten ha ett 
nollresultat. 
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VA-verksamheten står inför stora kommande investeringar. Det planeras för ett 
nytt vattenverk och renoveringar av Sjöbo vattenverk. För att kunna fondera 
medel inför byggnationen av det nya vattenverket och för en jämn 
taxeutveckling över tid föreslås brukningsavgifterna att höjas med 4 %. 
Kommunstyrelsen ser den föreslagna höjningen av VA-taxan som nödvändig 
och rimlig. Med anledning av kommande investeringar ser Kommunstyrelsen 
det av stor vikt att bolaget fortsatt arbetar med kostnadseffektiviseringar samt 
fondering av medel till stora investeringar för att begränsa stora svängningar i 
taxeutvecklingen framöver.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-08-23 
2. Inkommen skrivelse Borås Energi och Miljö AB, 2021-06-02 
3. Styrelseprotokoll Borås Energi och Miljö AB, 2021-05-27 
4. VA-taxa 2022 
 
Yrkanden 
Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Andreas Exner (SD) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 162 Dnr KS 2021-00517 3.3.3.0 

Återvinningstaxa - Kommunalt avfall 2022 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 122, B 3894) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Att återvinningstaxan kommunalt avfall höjs med i genomsnitt 6 % från och 
med 1 januari 2022.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Niklas Hallberg (SD), Andreas Exner (SD), Martin Sörbom 
(SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Valter Kotsalainen (SD), Leif 
Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) till förmån för reservationen i 
Kommunstyrelsen.       

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 320 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att återvinningstaxan kommunalt avfall höjs med i genomsnitt 6 % från och 
med 1 januari 2022.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Att återvinningstaxan kommunalt avfall höjs med i genomsnitt 3 % 
från och med 1 januari 2022.   

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2022 föreslå att 
Återvinningstaxan kommunalt avfall höjs med 6 % från och med 1 januari 
2022. Bolaget ansöker om Kommunfullmäktiges godkännande. 
 
Borås Energi och Miljö AB har under 2021 arbetat fram en helt nya 
återvinningstaxa inför 2022. Det innebär att prissättning av olika tjänster 
kommer att både öka och minska. Det finns olika delar i den höjda 
återvinningstaxan: 
 
Ökade driftskostnader medför en höjning av taxan med 3 %. 
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Besöken på återvinningscentralerna har ökat markant de senaste åren vilket har 
påverkat driftkostnaden av stadens fem bemannade återvinningscentraler. Detta 
har medfört ett ekonomiskt ackumulerat underskott som behöver återhämtas. 
Detta innebär en höjning av taxan med ytterligare 2 %. 
Höjda markarrendekostnader på Energi- och Miljöcenter Sobacken innebär en 
höjning av taxan med ytterligare 1 %. 
 
Ovanstående delar medför att återvinningstaxorna i genomsnitt kommer att 
höjas med 6 %. Detta innebär att ett standardabonnemang för ett villahushåll 
får en ökad taxa med 4,5 %, vilket motsvarar en ökad kostnad på 113 kr/år. 
Kommunstyrelsen noterar att höjningen av återvinningstaxan inför 2022 är 
högre än tidigare år. Då bolaget gjort en översyn av återvinningstaxan där den 
nya taxan ska säkerställa att verksamheten över tid genererar ett nollresultat 
bedömer Kommunstyrelsen att den föreslagna prisjusteringen för 2022 är 
rimlig.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-08-23 
2. Inkommen skrivelse Borås Energi och Miljö AB, 2021-06-02 
3. Styrelseprotokoll Borås Energi och Miljö AB, 2021-05-27 
4. Återvinningstaxan 2022  
 
Yrkanden 
Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Andreas Exner (SD) och Leif Häggblom (SD) yrkar bifall till reservationen i 
Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 163 Dnr KS 2020-00330 1.2.4.25 

Förläng stöd till Borås näringsliv 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 123, B 3927) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Borås Stad betalar nyinkomna fakturor på femton dagar från 2021-10-01 till 
2021-12-31, förutsatt att de är godkända/attesterade och inte föremål för 
oklarheter. 
Borås Stad tillämpar betalningsvillkoret 120 dagar till företagskunder från 2021-
10-01 till 2021-12-31.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 323 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Borås Stad betalar nyinkomna fakturor på femton dagar från 2021-10-01 till 
2021-12-31, förutsatt att de är godkända/attesterade och inte föremål för 
oklarheter. 
Borås Stad tillämpar betalningsvillkoret 120 dagar till företagskunder från 2021-
10-01 till 2021-12-31.  

Sammanfattning av ärendet 
Coronapandemin fortsätter att påverka näringslivet i Borås. I de kontakter 
företrädare för näringslivet haft med staden framförs behov fortsatta 
stödåtgärder liknande de som tillämpats under 2020 och fram till sista 
september 2021. Därför föreslås generösare fakturavillkor gälla i ytterligare tre 
månader, året ut.  
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§ 164 Dnr KS 2021-00533 3.2.1.0 

Klimatrapport 2021 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 124, B 3928) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Klimatrapport 2021 samt bilaga läggs till handlingarna. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Niklas Hallberg (SD), Andreas Exner (SD), Martin Sörbom 
(SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Valter Kotsalainen (SD), Leif 
Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) till förmån för 
Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen. 
 
Vidare reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Tommy 
Josefsson (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) till förmån för Vänsterpartiets reservation i Kommunstyrelsen.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 325 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Klimatrapport 2021 samt bilaga läggs till handlingarna. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Klimatrapport 2021 samt bilaga läggs till handlingarna. 
Kommunstyrelsen uppdras att, tillsammans med berörda nämnder, revidera de 
nödvändiga procentenheter enligt koldioxidbudgeten som krävs för att uppnå 
ett nollutsläpp år 2040. 
 
Vidare reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: att Kommunstyrelsen 
ges i uppdrag att återkomma med förslag om revidering av den nödvändiga 
årliga utsläppsminskningstakten.     

Sammanfattning av ärendet 
I klimatrapporten 2021 sammanfattar och bedömer klimatkommittén Borås 
Stads klimatarbete under 2020 och utfallet i förhållande till koldioxidbudget och 
energi- och klimatstrategin.  
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Pandemin har orsakat stora minskningar av växthusgasutsläpp från bland annat 
flyg- och bilresor. Trots den unika minskningen följer varken Borås Stad eller 
Borås den minskningstakten på 16 procent per år som enligt koldioxidbudget är 
nödvändig.       
 
Borås Stad har under 2020 skapat ett bra ramverk för klimatarbetet med en 
reviderad energi- och klimatstrategi, ett politiskt klimatråd och en pådrivande 
och stöttande grupp tjänstepersoner i klimatkommittén. Med detta ramverk är 
grunden lagt för att det kan bli fler positiva och kraftfulla klimatåtgärder de 
kommande åren.  
 
Både arbetet med att minska utsläpp av växthusgaser och att anpassa samhället 
till klimatförändringens effekter behöver fortsätta utvecklas och leverera 
resultat. I rapporten ger klimatkommittén ett antal rekommendationer på 
politiska satsningar på kort sikt som bedöms kunna bidra till snabb och positiv 
utveckling.  

Beslutsunderlag 
1. Klimatrapport 2021, 2021-06-03 
2. Bilaga Uppföljning koldioxidbudget, 2021-06-03 
 
Yrkanden 
Bengt-Arne Bohlin (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Stefan Lindborg (V), Anne Rapinoja (V) och Peter Wiberg (V) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets reservation i Kommunstyrelsen. 
 
Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas reservation i 
Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till Vänsterpartiets reservation i Kommunstyrelsen och dels till 
Sverigedemokraternas reservation i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 165 Dnr KS 2021-00577 2.4.2.0 

Förvaltning av stiftelsekapital 2020 samt översyn av 
regler 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 125, B 3968) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att fastställa Borås Stads regler för förvaltning av kommunens stiftelser.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-09-06, § 344 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att fastställa Borås Stads regler för förvaltning av kommunens stiftelser. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att redovisning av förvaltat 
stiftelsekapital 2020 läggs med godkännande till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen ansvarar för de av Borås Stad förvaltade 
donationsstiftelserna. Det gångna årets förvaltningsresultat uppgick till +2,0 
miljoner kronor vilket motsvarar en avkastning med 2,6 % på det bokförda 
värdet. Huvuddelen av denna förräntning blir utdelningsbar under 2021. Under 
2020 har sammanlagt 1,5 miljoner kronor delats ut till olika ändamål. 
 
Under slutet av 2019 tillkom en stiftelse i form av en gåva genom testamente, 
Stiftelsen Gösta och Eva Ågren med tillgångar motsvarande 2,3 miljoner 
kronor. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att fastställa Borås Stads regler 
för förvaltning av kommunens stiftelser att gälla för ytterligare fyra år.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 2021-09-06 
2. Bilaga 1 Redovisning av förvaltat stiftelsekapital 2020 
3. Borås Stads regler för förvaltning av kommunens stiftelser 
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§ 166 Dnr KS 2019-00740 1.2.4.0 

Avtalsförslag nytt hyresavtal Sjöbohuset 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 126, B 3978) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Hyresavtalsförslag Sjöbohuset från Lokalförsörjningsnämnden godkänns under 
förutsättning att Fritids-och folkhälsonämnden och Kulturnämnden godkänner 
detsamma. Avtalet sträcker sig under 30 år med en hyra år 1 på 2 564 tkr. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Niklas Hallberg (SD), Andreas Exner (SD), Martin Sörbom 
(SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Valter Kotsalainen (SD), Leif 
Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) till förmån för reservationen i 
Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 2021-05-17, § 213 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Hyresavtalsförslag Sjöbohuset från Lokalförsörjningsnämnden godkänns under 
förutsättning att Fritids-och folkhälsonämnden och Kulturnämnden godkänner 
detsamma. Avtalet sträcker sig under 30 år med en hyra år 1 på 2 564 tkr. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Hyresavtalsförslag Sjöbohuset från Lokalförsörjningsnämnden 
godkänns under förutsättning att Fritids-och folkhälsonämnden och 
Kulturnämnden godkänner detsamma. Avtalet sträcker sig under 15 år, med 
option på ytterligare 15 år, med en hyra år 1 på 2 564 tkr.   

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden föreslår under förutsättning att Fritids-och 
folkhälsonämnden och Kulturnämnden godkänner avtalsförslaget om 
Sjöbohuset att godkänna detsamma. Avtalet skickas vidare till 
Kommunstyrelsen för beslut. 
 
I Borås Stads budget för 2021 fastställs att ”En satsning är också Kraftsamling 
Sjöbo som under tre år varit ett förvaltningsövergripande projekt. Det kommer 
att genomföras i enlighet med intentionerna i projektet. Det 
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generationsövergripande huset ska fyllas med liv från morgon till kväll med 
kulturella, fysiska och sociala aktiviteter. För att förverkliga denna mötesplats 
och allaktivitetshus ska den bedrivas gemensamt av Mötesplats Sjöbo, 
biblioteket, fritidsgården, Medborgarlabbet och Föreningsalliansen. Den 
tidigare biograflokalen blir navet i detta samarbete. Visionen är att utveckla 
Sjöbo till ett hållbart, attraktivt och välmående område som sjuder av positiva 
initiativ med ett rikt kultur- och fritidsutbud. 
 
Lokalförsörjningsnämnden har nu förhandlat fram ett avtalsförslag om ett 
ombyggt allaktivitetshus på Sjöbo Torg i enlighet med intentionerna i projektet. 
Den tillkommande hyra beräknas uppgå till ca 2,6 mnkr vilket är en ökning med 
2,0 mnkr jämfört med nuvarande inhyrning från AB Bostäder. Hyran kommer 
att delas lika mellan Fritids- och Folkhälsonämnden och Kulturnämnden. 
Finansieringen av den tillkommande hyran får hanteras i den förestående 
budgetprocessen. Fritids- och folkhälsonämnden angav i sitt budgetförslag för 
2021 att ambitionen är att själva finansiera den utökade hyran till 50% och 
resten i utökat kommunbidrag.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 
2. Komplett förslag från Lokalförsörjningsnämnden inkl. hyresavtal, ritningar 
och projektbeskrivning från Fritids- och folkhälsonämnden. 
3. Protokollsanteckning M+KD i Lokalförsörjningsnämnden 
  
Yrkanden 
Kerstin Hermansson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Andreas Exner (SD) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 167 Dnr KS 2015-00467 111 

Svar på motion av Hanna Bernholdsson (MP): Dags att 
sänka rösträttsåldern 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 127, B 3996) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-09-06, § 347 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen avslås.  

Sammanfattning av ärendet 
Hanna Bernholdsson (MP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-
06-17 lämnat in förslaget att Borås Stad ska ansöka hos regeringen om att bli 
försökskommun för rösträtt vid 16 års ålder i kommunvalet 2018.           
Motionen har skickats på remiss till Valnämnden. Nämnden avstyrker 
motionen. 
 
För tillfället finns i Sverige ingen möjlighet för kommuner att delta i 
försöksverksamhet, eller på annat sätt låta personer under 18 år delta i de 
ordinarie valen till Kommunfullmäktige.  
Borås Stad tar inte nu ställning till hur staden ska agera om en sådan möjlighet 
öppnar sig i framtiden.  

Beslutsunderlag 
1. Motion av Hanna Bernholdsson (MP): Dags att sänka rösträttsåldern 2015-
06-02 
2. Valnämndens yttrande 2015-08-19 
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§ 168 Dnr KS 2019-00331 1.1.1.1 

Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette 
Carlson (M): Borås Stad ska tåla att granskas 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 128, B 4000) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Motionen är besvarad. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Ulrik Nilsson (M), Per Månsson (M), Martin Nilsson 
(M), Anna Christensen (M), Jonas Garmarp (M), Pirita Isegran (M), Birgitta 
Bergman (M), Lars-Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), Annette Carlson 
(M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén (M), Annette Nordström (M), Nils-Åke 
Björklund (M), Hans Gustavsson (KD), Lisa Berglund (KD), Niklas Arvidsson 
(KD), Valéria Kant (KD) och Magnus Sjödahl (KD) till förmån för 
reservationen i Kommunstyrelsen. 

 
Vidare reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Niklas Hallberg (SD), Andreas Exner (SD), Martin Sörbom 
(SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Valter Kotsalainen (SD), Leif 
Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) mot beslutet.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-09-06, § 346 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Motionen är besvarad. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Bifalla motionen. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet.  
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Sammanfattning av ärendet 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2019-03-21 lämnat förslaget att Borås Stad skall ta fram former 
för och införa ett system med Open books accounting, innebärande att stadens 
räkenskaper finns tillgängliga via hemsidan.  

Beslutsunderlag 
1. Motion Borås Stad ska tålas att granskas! 2019-03-21 
 
Yrkanden 
Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Niklas Arvidsson (KD) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 169 Dnr KS 2019-00902 1.1.1.1 

Svar på motion av Anna-Clara Stenström (M), Gunilla 
Chistoffersson (KD) och Magnus Sjödahl (KD): Det är 
hög tid att utveckla centrummiljön i Sandared och 
Sjömarken. För ökad trygghet och trivsel 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 129, B 4005) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Motionen anses besvarad. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Ulrik Nilsson (M), Per Månsson (M), Martin Nilsson 
(M), Anna Christensen (M), Jonas Garmarp (M), Pirita Isegran (M), Birgitta 
Bergman (M), Lars-Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), Annette Carlson 
(M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén (M), Annette Nordström (M), Nils-Åke 
Björklund (M), Hans Gustavsson (KD), Lisa Berglund (KD), Niklas Arvidsson 
(KD), Valéria Kant (KD) och Magnus Sjödahl (KD) till förmån för 
reservationen i Kommunstyrelsen. 

 
Vidare reserverar sig Björn Qvarnström (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Niklas Hallberg (SD), Andreas Exner (SD), Martin Sörbom 
(SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Valter Kotsalainen (SD), Leif 
Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) mot beslutet.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-08-23, § 329 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Motionen anses besvarad.    
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Bifalla motionen.  
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Sammanfattning av ärendet 
Anna-Clara Stenström (M), Gunilla Chistoffersson (KD) och Magnus Sjödahl 
(KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-10-17 lämnat in 
förslaget att skapa torgliknande ytor och förbättra trafikmiljön i Sandared och 
Sjömarken. 
Motionärerna vill att kommunstyrelsen driver och samordnar ärendet och att 
information ges löpande till kommunfullmäktige. 
 
Just nu pågår ett arbete med den strategiska utvecklingen av serviceorter som 
knyter väl an till motionen. Sandared är en av fyra orter som har pekats ut enligt 
översiktsplanen. I arbetet faller Sjömarken inom kategorin mindre ort i 
serviceorternas närområde och invånarna har bland annat fått möjlighet att 
tycka till om vad för funktioner (t.ex. service, mötesplatser & kollektivtrafik) 
som är viktig att ha i sitt närområde. 
 
Inom ramen för arbetet med strategier för den långsiktiga utvecklingen av 
Sandared har en digital medborgarenkät genomförts. Det kom in 542 svar på 
enkäten och många hade synpunkter om att de saknas ett torg centralt i orten. 
Väldigt många klagade också på trafikmiljön och på Göteborgsvägen som går 
genom samhället men även vid skolan. Under arbetet har det även genomförts 
en workshop med en blandning av representanter från Sandared där Sandareds 
nuläge och potential till framtida utveckling studerades vidare. Utifrån 
materialet från både enkätundersökningen och workshopen kommer ett 
övergripande förslag tas fram över var centrum i Sandared kan utvecklas och 
hur det kan utformas. Vi kommer även studera övergripande vad det finns för 
möjligheter till förbättra trafikmiljön genom centrum och göra det säkrare och 
attraktivare för gång- och cykeltrafikanter I Sandared och Sjömarken är det  
 
Trafikverket som har hand om de större vägarna och lokala vägföreningar som 
har hand om de lokala vägarna. Det innebär att kommunen inte har full 
rådighet över trafikfrågorna, vi har dock möjlighet att inspirera och påverka 
genom att visa på möjliga lösningar. 
Arbetet med strategier för den långsiktiga utvecklingen av kommunens 
serviceorter kommer ligga till grund för framtida prioriteringen av kommunens 
arbete. Samtidigt kan de kommunala förvaltningarna inte genomföra 
strategierna själv utan vi måste samverka med lokala aktörer som verkar i 
orterna som intresseföreningar, medborgare, näringsliv med mera för att en 
större utveckling ska ske.      

Beslutsunderlag 
1. Motion: Det är hög tid att utveckla centrummiljön i Sandared och Sjömarken. 
För ökad trygghet och trivsel, 20191017 
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Yrkanden 
Magnus Sjödahl (KD), Annette Carlson (M) och Andreas Exner (SD) yrkar 
bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad.  
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§ 170 Dnr KS 2020-00091 1.1.1.1 

Svar på motion av Ulrik Nilsson (M) och Lisa Berglund 
(KD): Bättre planering av Kommunfullmäktiges 
sammanträden 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 130, B 4010) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen är besvarad. 
Uppdra åt Kommunstyrelsen att i januari varje år presentera för 
Kommunfullmäktige en planering av när större planerbara ärenden förväntas 
komma upp till Kommunfullmäktige under året.           

Kommunstyrelsens beslut 2021-09-06, § 342 
Motionen är besvarad. 
Uppdra åt Kommunstyrelsen att i januari varje år presentera för 
Kommunfullmäktige en planering av när större planerbara ärenden förväntas 
komma upp till Kommunfullmäktige under året.           

Sammanfattning av ärendet 
Ulrik Nilsson (M) och Lisa Berglund (KD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-01-22 lämnat in förslaget att ge Kommunfullmäktige en 
möjlighet att se hur belastningen av ärenden kan komma att se ut och att också 
prioritera mellan ärenden. Genom att Kommunstyrelsen årligen, eller möjligen 
halvårsvis, presenterar en planering av när olika ärenden som kan planeras i 
förväg bedöms komma upp. Det gäller i första hand motioner, initiativ som tas 
av Kommunstyrelsen och program/handlingsplaner. Budget, årsredovisning, 
delårsrapporter och lagstadgade rapporter ligger redan i ett års hjul och den 
planeringen borde kunna kompletteras med andra ”planerbara” ärenden. 
 
Motionärerna vill därför föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
Uppdra åt Kommunstyrelsen att senast till KF i mars 2020 återkomma med en 
planering som utvisar när olika ärenden skall komma till KF under 2020 
Uppdra åt Kommunstyrelsen att i januari varje år presentera för KF en 
planering av när ärenden förväntas komma upp till KF under året.  
Motionen har inte skickats på remiss.            

Beslutsunderlag 
1. Motion av Ulrik Nilsson (M) och Lisa Berglund (KD): Bättre planering av 
Kommunfullmäktiges sammanträden  
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